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Hele årsmødet blev livestreamet på BTDK’s YouTube-side.  
Se optagelserne på nedenstående link. 
 
 
Bordtennis Danmarks direktør sender en hilsen, som kan ses på Facebook her: 
https://www.facebook.com/BordtennisDK/videos/712565104004175 
 
Bordtennis Danmark transmitterede live via Facebook 4 gange.  
Find videoerne her: https://www.facebook.com/BordtennisDK/ 

 
 
Kim Bak Nielsen, Udvikler af SUKIRU Challenges, gav en status på projektet på årsmødet. 
Præsentationen kan findes h:  
 
Video 1 – stærkt forringet lydkvalitet og billedet vendt forkert. 
https://www.facebook.com/BordtennisDK/videos/1672226279950621 

 
Video 2 – stærkt forringet lydkvalitet indtil 10:35: 
https://www.facebook.com/BordtennisDK/videos/1265385867403946 
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Bordtennis Danmarks (BTDK) bestyrelsesformand, Henrik Vendelbo, indledte dagen med at byde 
velkommen til årsmødets deltagere – og BTDK’s nye direktør, Puk Kirkeskov Hvistendal, som sendte 
en hilsen på video. Den kan ses her: https://www.facebook.com/BordtennisDK/videos/712565104004175 
 
Inden selve årsmødet gik i gang, havde BTDK’s bestyrelse desuden inviteret til en times åben debat 
om livets gang i klubberne og bordtennis. Der kom mange gode input til BTDK og bestyrelsen. 
Herunder en sammenfatning: 
 

• 60+-holdturneringen: Der var opbakning blandt de tilstedeværende klubber om en 
landsdækkende 60+ turnering. Man skal dog være OBS på, at der er mange forespørgsler, 
som kræver mange ressourcer og planlægning, fordi de færreste læser 
turneringsreglementet, inden de ringer til Turneringsgruppen (Kim Holm). 
 

• 60+-turneringer på Bornholm har positive effekter på engagementet og nye trænere til 
ungdom, som ellers er en mangelvare. Flere 60+’ere har allerede deltaget på trænerkursus.  
 

• I Nykøbing reklamerer de for bordtennis på skolerne og det forslås, at de aktive 60+ere kan 
hjælpe i dagtimerne, hvor det er svært at finde frivillige, da de er på arbejde. 
 

• Væksten er nedadgående på ungdomssiden. Det er svært at skabe vækst for ungdom og 
rammerne er helt anderledes end for 60+ segmentet. Det kræver tid og kommunikation.  

 

• Bordtennis er på vej væk fra yderområderne. De unge flytter til storbyerne. 4 klubber i 
Vendsyssel er forsvundet. Brønderslev har ingen ungdom mere. København har ventelister. 
 

• Holdturneringen: I Østdanmark er der fremgang på 150 i holdturneringen og tilbagegang på 
130 i Vest. Meget stor forskel på land og by - og for langt til holdkampe i Vest. 
 

• Svært i det hele taget at rekruttere ungdomsmedlemmer. Esbjerg har forsøgt at 
samarbejde med andre/DGI. SUKIRU, som har været rullet ud i analog form fungerer, men 
svært at få de unge ned i klubben bagefter.  
 

• Udviklingsarbejde er svært. Der skal ses på, hvordan BTDK kan inspirere klubberne til at 
lave flere ungdomsrækker og sætte ind der, hvor der er mennesker og klubber.  
 

• Generelt vil kommunerne gerne støtte et skole- og SFO-samarbejde. Det skal klubberne 
være opmærksomme på. 

  
Henrik Vendelbo takkede for de mange input og slog fast, at klubudvikling skal tages seriøst. Det 
har første prioritet. Han konstaterede desuden, at samarbejdet med DGI er noget af det første, som 
BTDK vil tage fat på. Det er vigtigt, at vi har et godt samarbejde, også i forhold til holdturneringen, 
hvor Kim Holm fra Turneringsgruppen har brugt mange kræfter på at få det til at fungere. BTDK’s 
direktør har derfor dette på dagsordenen til kommende møder med DGI. 
 
Henrik Vendelbo afsluttede med at kvittere for input til rekruttering og fastholdelse af flere børn og 
unge i bordtennis. SUKIRU er et af spydspidserne til at få vendt den udvikling og den digitale 
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udvikling af spillet/app’en er heldigvis så langt, at SUKIRU kan introduceres mere konkret i 
klubberne i den nye sæson. Måske kan klubberne ligefrem blive SUKIRU-medlemmer fremover, 
afsluttede bestyrelsesformanden. 
 
Herefter gik den formelle del af årsmødet i gang. 

  
1. Valg af dirigent og kontrol af bemyndigelser. 

Bestyrelsen foreslog Arne Madsen, som blev valgt. 
 
Arne takkede for valget og konstaterede, at mødet var lovformeligt indvarslet, idet såvel 
indkaldelse til årsmøde, samt materiale var udsendt rettidigt. Dagsorden blev herefter godkendt.  
 

2. Valg af to referenter. 
Jeppe Lindhardt Damsgaard og Emma Buus Nielsen blev valgt. 
 

3. Beretninger. 
Henrik Vendelbo supplerede bestyrelsens skriftlige beretning, som følger: 
  
Henrik Vendelbo indledte sin mundtlige beretning med at slå fast, at personangreb på sociale 
medier og i pressen ikke hører hjemme i dansk bordtennis. Der er ingen, der fortjener at blive 
hængt ud ved navns nævnelse. Dialogen skal være konstruktiv - og der skal være plads til forskellige 
holdninger. Han erkendte også, at han ikke altid burde tage til genmæle, men det er svært, når 
påstande flyver rundt. 
 
Bestyrelsesformanden var meget glad for det nye samarbejde, som han havde fået med BTDK’s nye 
direktør. Hun har mange kvaliteter, som hun kan understøtte Bordtennis Danmark og klubberne 
med. Hun er meget dygtig. Tingene skal fungere i dagligdagen. Bestyrelsen vedtager strategi for 
BTDK’s virke og administrationen står for driften heraf. Det er arbejdsdelingen. 
 
Bestyrelsesformanden opfordrede til større diversitet i bestyrelsen inden valget senere på dagen, 
nu hvor både Anne Diness og Klaus Dam forlader bestyrelsen. Der må gerne være bedre 
repræsentation fra både Vestdanmark såvel som flere kvinder i bestyrelsen. 
 
Det er ikke mindst vigtigt for bestyrelsen i BTDK, at der er lokal forankring af opgaverne. De skal 
ikke ligge centralt. De opgaver, som før var i lokalunionerne, hvem har dem i dag? Var 
lokalunionerne alligevel en god ide, eller er det alle vækstteams, der skal gentænkes? 
 
Henrik Vendelbo understregede i sin beretning, at hvis produktet i dansk bordtennis er godt nok, så 
kan vi vækste ligesom andre forbund. Der er skarp konkurrence fra andre sportsgrene, men 
bordtennis kan godt være med, og holdturneringerne skal nok videretænkes. De skal følge reglerne 
selvfølgelig, men måske skal holdturneringerne afvikles forskelligt alt efter, om man er i danske 
yderområder eller i byzoner.  
 
Henrik Vendelbo afsluttede med at juble over Anders Lind på bordtennissportens vegne. Anders 
havde to dage forinden sikret sin karrieres bedste resultat ved VM i Durban, da han spillede VM-
kvartfinale mod verdens nummer to, Wang Chuqin fra Kina. 
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Der var efterfølgende bemærkninger og forslag fra årsmødet til formandens mundtlige beretning. 
De er sammenfattet herunder: 
 

• Tak til bestyrelsen for det store arbejde med administration i det sidste halve år. 
  

• Al negativitet skal lægges væk efter årsmødet, og så skal der kigges fremad.  
 

• Samarbejdet med DGI skal forbedres. DGI hjælper til eksempel med 20.000 kr., mens DIF 
støtter med over 400.000 kr. Der er væsentlig forskel. 

 

• Der mangler jyske bestyrelsesmedlemmer. 
 

• Klubberne er grundstenen. Det er dem, vi skal bygge videre på og med. 
 

• BTDK’s ledergruppe skal tages mere med på råd i bestyrelsesarbejdet. 
 

• Der mangler status på pigearbejdet og samarbejdet med Parasport Danmark.  
 

• Internationalt samarbejde med ITTF efterlyses fx om et VM for Parkinson og Alzheimer? 
 

• Det er klubberne, som styrer væksten. Martin Lundkvist (formandskandidat på årsmødet, 
red.) understregede, at der er et stort potentiale i, hvis Parasport Bordtennis på sigt 
kommer ind under BTDK. Det vil give flere sponsorer og dermed mere økonomi.  

 

• Stemmer ressourcerne i BTDK med målsætningerne for at vækste for ungdom? 
 

 
Bestyrelsesformanden kvitterede for de mange bemærkninger til beretningen og sagde, at selvom 
han ikke nævnte alle samarbejdspartnere eksplicit i beretningen, så er de jo alle vigtige – og 
samarbejdet med både DIF og Parasport Danmark bliver selvfølgelig vedligeholdt af ledelsen i 
BTDK. For eksempel støtter begge organisationer stort op om BTDK’s SUKIRU satsning. 
 
I forhold til vækstmålene i BTDK’s vækststrategi kan bestyrelsen allerede konstatere nu, at det ikke 
er realistisk at nå 2.500 flere ungdomsmedlemmer. BTDK har ikke ressourcerne. Pigeindsatsen er 
dog godt i gang. 85 piger har indtil videre været igennem pigeindsatsen, men der er lang vej endnu. 
 
Henrik redegjorde for, at bestyrelsen har en løbende dialog med DIF, og nedsætter vi vækstmålene, 
så skal vi stadig redegøre for indsatserne. Ansvaret for, at Bordtennis Danmark fungerer og 
produkternes kvalitet er i orden er formandens og bestyrelsens ansvar. Bestyrelsen handler ud fra 
de forudsætninger, som vi har. Og sandheden er, at vi i det forgange år har en dårlig 
økonomistyring og pludselig fik sat en pistol for panden. Bordtennis Danmark har i driften gabt over 
alt for meget. Bestyrelsen er af den opfattelse, at det er bedre at se på, hvad der virker og fungerer 
– og så kan man investere flere kræfter og ressourcer i det. 
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I forhold til det internationale arbejde i ITTF, så er Danmark med i de afgørende ting, men der er 
ingen konkrete aktiviteter i gang. Vi følger løbende udviklingen og har også dialog med fx de 
arbejdende kræfter indenfor Parkinson bordtennis.   
 
Beretningen blev godkendt/vedtaget. 
Herefter blev appeludvalgets og legatudvalgets beretninger også godkendt. 
 

4. Bestyrelsen, ved Anders Mørk Mølgaard, fremlagde det reviderede årsregnskab for 2022 til 
godkendelse og forelagde det af bestyrelsen i samarbejde med Ledergruppen udarbejdede budget 
for 2023: https://youtu.be/xs10Ba_mgnM?t=2929  

 
Årsregnskab 2022 
 

• Anders Mørk Mølgaard indledte med at informere årsmødet om, at der siden sidste år er 
sket mange ændringer i regnskabsprincipperne, der gør det vanskeligt at redegøre for alt.   

 

• Der er dog sket positive ændringer i BTDK’s indtægter efter, at bestyrelsen for en periode 
har haft følelsen af at være på en brændende platform. Der har været en offensiv tilgang til 
alle aktiviteter og omkostninger. 

 

• BTDK har inden for en kort periode hjemtaget al økonomi fra DIF, så der kom større 
transparens i BTDK’s økonomiske aktiviteter, også efter at lokalunionerne blev nedlagt.  

 

• De nye regnskabsprincipper er blandt andet sket i forbindelse med egenkapitalen og arven 
efter Carstensen - og de overførte egenkapitaler fra alle lokalunionerne.  

 

• Arven er problematisk, idet arven består af værdipapirer, hvor værdien kan stige eller falde. 
Men de tilhører ikke Bordtennis Danmark. Med andre ord er dette ikke en egenkapital. 

 

• Så er der periodisering af indtægter, som også er et nyt regnskabsprincip i forhold til 
holdturnering, licens og klubkontingent. Dette tages fra egenkapitalen, men pengene er 
ikke væk, blot flyttet. 

 

• Indtægterne i forhold til økonomistyring i BTDK: Når man har aktivitetsbestemte eksterne 
midler skal de periodiseres, da pengene følger aktiviteterne. De kan derfor ikke blot 
anvendes til, hvad man har lyst til i BTDK. 

 

• Indtægterne er steget med 29 procent - og de kommer ikke fra klubberne. Indtægterne 
kommer fra aktiviteter af projekter (60+ og SUKIRU-indsatsen). BTDK får dog ikke kun 
penge, men tjener også på egne aktiviteter. 

 

• Omkostningerne er ikke en rygende pistol, men der var regnet med indtægter, som ikke 
kom alligevel, hvilket skyldes en mangelfuld økonomistyring. 
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• Der har i 2022 været et hektisk aktivitetsniveau - og det har kostet mange penge at have et 
så højt ambitionsniveau. Udgifterne steg med hele 37 procent i perioden fra 2021-2022. 
Vores bordtennisstjerner og elitespillere betaler store dele selv til internationale 
turneringer 

 

• BTDK’s egenkapital er i alt 3,3 mio. kr. mindre siden sidste år. 1. mio. kr. i egenkapital kan 
derfor være et godt udgangspunkt fremadrettet. Likviditeten er tilfredsstillende.  

 

• Med en negativ egenkapital er ikke i kridthuset hos DIF. Der er derfor ikke længere 
mulighed for deltagelse i risikofyldte aktiviteter, partnerskaber og events, før egenkapitalen 
er genetableret gennem drift. 

 
Årsregnskabet blev herefter godkendt. 
 
 
Budget 2023 
 
Anders Mølgaard fremlagde herefter budgettet for 2023. 
 

• BTDK’s budget skal være klar 1. december hvert år, men det har bestyrelsen ikke haft 
mulighed for. 
 

• De sidste to år har der været tvivl om årsresultatet, og det har spillet ind i forhold til at 
kunne udarbejde et budget.  
 

• Det står dog klart for budgettet for 2023, at BTDK kommer til at bruge færre penge på både 
SUKIRU og klubudvikling. Klubbernes Dag sidste år kostede alt for mange penge og 
administrationen vil fremadrettet generelt bruge færre penge.  

 
Der var herefter et par spørgsmål fra årsmødet: Hvorfor der står 0 i en række felter i budgettet?  
Og hvorvidt regnskabsåret kan flyttes, så det kører over sæsonen? 
 
Anders forklarede, at der faktisk ingen sammenhæng er mellem budget og årsrapporten, som skal 
forstås sådan, at 0 ikke er et udtryk for, at det ikke er budgetteret, men at det kan være samlet 
andre steder. Med andre ord: Årsrapporten er ikke fyldestgørende i forhold til budgetopfølgende 
rapport. Samtidig blev det oplyst, at man ikke må flytte regnskabsåret. 
 

  
Budgettet blev godkendt – og årsmødet blev suspenderet herefter. 
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Hædringer 
 
Bestyrelsen valgte ved dette års årsmøde at hædre følgende personer: 
- Årets Spiller: Anders Lind, Herrelandsholdet 

 
Anders sendte via video årsmødet en stor hilsen og takkede for al støtten hjemmefra i forbindelse 
med hans succes til VM i Durban. 
 
- Årets Leder: Gert Jørgensen (60+ København) 
- Årets Klub: Gladsaxe Bordtennisklub 
- Lars-Henrik Sloth og Torben James Jensen fik sølvnålen for deres mangeårige engagement i 

dansk bordtennis 
- Anne Diness og Klaus Dam fik sølvnålen for deres store indsats i bestyrelsesarbejdet i BTDK. 

 
Årsmødet blev efter hædringerne genoptaget. 
 

 
5. Fastsættelse af klubkontingent til Bordtennis Danmark.  

Bestyrelsen foreslog at forhøje klubkontingentet fra 125 kr. til 135 kr. pr. medlem pr. klub. 
Forslaget blev vedtaget. 

  
6. Behandling af indkomne forslag til lovændring. 

Ingen indkomne lovforslag 
 

7. Valg af formand for 2 år i ulige år.  
 
Bestyrelsesformand, Henrik Vendelbo, var på valg og ønskede også genvalg. Derudover stillede 
Martin Lundkvist fra Roskilde BTK61 op til formandsposten. Dermed var der kampvalg til posten.  
 
Begge kandidater fik mulighed for at kvalificere deres kandidatur inden afstemningen. Nedenfor 
findes uddrag af begge kandidaters indlæg: 
 
Henrik Vendelbo (formandskandidat) 
” For mig er det vigtigt, at ledelse af BTDK udøves med empati. Et sportsforbund med ansatte og 
frivillige er meget mere end en privat virksomhed. Vi skal være i stand til samarbejde med frivillige 
personer i hele Danmark og det kræver ledelse af – og sammen med direktøren. Man skal også 
være i stand til at stå på mål for svære beslutninger uden at miste hovedet. Det vigtigste er, at vi 
hele vejen rundt har et ordentligt samarbejde og får skabt et Bordtennis Danmark i balance.  

 
De sidste 4 måneder har trukket tænder ud. Bestyrelsen har arbejdet frivilligt for at spare penge. 

Jeg ønsker fremover, at vi skal lave aktiviteter og skabe sunde fællesskaber for de unge, som 

klubberne har så stort behov for. Vi skal samtidig have gang i turneringsdriften, SUKIRU og mange 

events. Der er nu et godt budget for SUKIRU, og vi har således snart et nyt og anderledes produkt at 

tilbyde end kun det traditionelle bedst til 11. Men driften skal være stabil. Jeg ønsker ikke, at vi skal 

sættes under administration af DIF. Der er derfor brug for at klappe hesten, så alt holder.  
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BTDK skal informere om, hvad vi kan hjælpe klubberne med. Det er svært at stå med udviklingen 
lokalt alene for klubberne. Det vil vi hjælpe med. Der er p.t. mangel på frivillige, måske kan vi få 
flere frivillige ved at samarbejde med 60+ segmentet. Vi skal ikke vente på at få styr på 
egenkapitalen inden for 3-4 år. Vi skal i gang nu - og jeg ser meget frem til at repræsentere BTDK 
professionelt og have et godt samarbejde med den nye direktør. ” 

 
Martin Lundkvist (formandskandidat) 
” Formandsvalget er vigtigt og vil definere BTDK’s fremtid. Skal vi fortsætte med vækstaktiviteter 
eller en sund økonomi? Skal vi finde indtægterne gennem aktiviteter eller skære på 
omkostningerne i BTDK? Valget handler, om man ønsker økonomisk vækst og medlemsvækst, eller 
et godt regnskab? Jeg har talt med andre forbund om den situation, som BTDK befinder sig i, både 
Dansk Basketball Forbund og Dansk Tennis Forbund. De har været samme sted som BTDK, men fik 
vendt udviklingen.  
 
Der skal være styr på økonomien, men der skal også være risikovillighed. Det står jeg for. Hvis jeg 
bliver valgt, vil en bordtennisspiller, som også er revisor, hjælpe med BTDK’s bestyrelse med 
økonomistyring.  

 
Det er trist, at der ikke er flere ungdomsmedlemmer i Jylland. BTDK skal have mere viden om, hvad 
der sker i klubberne og vi skal have mange flere penge. BTDK har ikke knækket koden til at vækste. 
Vækst er sket på grund af medaljer, men det har været kortvarigt. BTDK har ikke ressourcer til at 
komme ud til klubberne pt. Der skal være flere ressourcer. Vi når ikke økonomisk vækst og 
ungdomsvækst, hvis vi ikke samarbejder med klubberne, DIF, Team Danmark, Parasport Danmark 
og 60+. Min vision for økonomisk vækst er i 2025 at have 10 mio. kr., i 2027 12 mio. kr. og i 2030 14 
mio. kr. til vækst og udvikling.” 

 
Der blev i alt afgivet 48 stemmer, heraf 
 

- 31 stemmer til Henrik Vendelbo 
- 12 stemmer til Martin Lundkvist 
- 5 stemmer var blanke 

 
Dermed blev Henrik Vendelbo genvalgt som formand for BTDK’s bestyrelse for en 2-årig periode. 
 

8. Valg af øvrig bestyrelse, jf. § 21.  
Anne Diness og Klaus Dam havde forud for årsmødet meddelt, at de ikke ønskede genvalg. Der 
skulle således findes to nye bestyrelsesmedlemmer. 
 
5 Kandidater stillede op til bestyrelsen (i tilfældig rækkefølge): 
Morten Olsen, Lars-Henrik Sloth, Sune Bøndergaard Røjkjær, Christian Jakobsen og Frederik Gjern 
Sørensen. 
 
Nedenfor findes uddrag af kandidaternes indlæg: 
 
Morten Olsen, Brøndby Bordtennis (kandidat til bestyrelsen) 
”Bordtennis Danmarks kerneopgave er servicere medlemmer, holdturnering og gode 
arrangementer for de medlemmer, der er - og dem, vi gerne vil have. BTDK skal hjælpe klubber og 
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klubledere med klubudvikling. Vækstteam skal have konkrete mål at arbejde med, men meget 
mere dialog mellem klubber og forbund.” 
 
Lars-Henrik Sloth, Viborg Bordtennis (Kandidat til bestyrelsen) 
”Jeg vil gerne være med til at få mere kvalitet ind i vores arrangementer og skabe en god stemning 
for alle dem, der kommer. Jeg vil være med til at udvikle bordtennis i det jyske og få flere unge 
med.” 
 
Sune Bøndergaard Røjkjær (Kandidat til bestyrelsen) 
”Jeg har brugt hele livet i bordtennis, siden jeg var 10 år. Kerneopgaven er klubberne og 
problemerne med klubbernes død i yderområder i det jyske - og nedgangen i antallet af unge. Jeg 
har et stort netværk på tværs af landet i bordtennis, som jeg vil bruge. Min primære interesse er 
dog ungdomsbordtennis, men synes også resten er spændende.” 
 
Christian Jakobsen, Kildeskoven Bordtennis (Kandidat til bestyrelsen) 
”Jeg har spillet rundt om i landet, men har igennem en periode valgt min familie og erhverv og ikke 
være så frivillig som mange andre i sporten. Men min kærlighed til sporten er stor og nu er tiden 
kommet til at give noget tilbage. Jeg kan bidrage med ledelses- og politisk erfaring.” 
 
Frederik Gjern Sørensen, Hvidovre Bordtennis (Kandidat til bestyrelsen) 
Kunne ikke være til stede, men har lagt sit CV op på Facebook-sitet Bordtennis DK.  
 
Det var muligt at stemme på to kandidater. Stemmerne faldt, som følger: 

 
- 45 stemmer til Sune Bøndergaard Røjkjær  
- 30 stemmer til Christian Jakobsen  
-   9 stemmer til Lars Henrik Sloth  
-   7 stemmer til Frederik Gjern Sørensen  
-   5 stemmer til Morten Olsen  

 
Sune Bøndergaard Røjkjær og Christian Jakobsen blev hermed valgt til BTDK’s bestyrelse. 

 
9. Valg af bestyrelsessuppleant.  

Anders Mølgaard genopstillede ikke. 
Lars Henrik Sloth (1. suppleant) og Frederik Gjern Sørensen (2. suppleant) blev jf. 
afstemningsresultatet ovenfor under pkt. 8 valgt som suppleanter til BTDK’s bestyrelse. 
 

10. Valg af medlemmer til Appeludvalget, jf. § 18.  
Nick Ilsø ønsker ikke genvalg.  
Anne Diness opstiller som medlem af Appeludvalget. Valgt.   
Christian H. Hansen genopstiller som suppleant. Valgt. 

  
11. Valg af medlemmer til Legatudvalget, jf. § 18.  

Vilhelm Wedell-Wedellsborg modtager genvalg. Valgt.  
Morten Krydsfelt modtager genvalg som suppleant: Valgt. 
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12. Valg af en revisor og evt. revisorsuppleant.  
Ernst & Young blev genvalgt som revisor. 
Der vælges ingen revisorsuppleant. 
 

13. Eventuelt, hvorunder intet kan vedtages.  
Claus fra Furesø Bordtennis tog ordet til sidst og gjorde årsmødet opmærksom på, at sportsgrene 
som pickleball (en blanding af badminton, bordtennis og tennis) vinder indpas i Danmark. Det 
sætter ikke mindst dansk bordtennis under pres i de kommende år. 
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